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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan küzdenek a demencia ellen?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A  koronavírus  növelheti  a  demencia  kialakulásának  esélyét,  ezért  az  akár  évekig  elhúzózó
járványhelyzet  hosszú  távon  jelentősen  növelheti  a  betegségben  szenvedők  számát.  Márpedig
Magyarországon  már  jelenleg  is  több százezer  idős  demens  él.  Ez  olyan  fenyegetés  az  idősek
számára, ami ellen határozott fellépés szükséges.

Sok éves csúszás után tavaly végre elkészült  a Demencia Akcióterv. A dokumentum feladatként
tűzte ki szakmai irányelvek kidolgozását a betegség megállapítására és kezelésére, valamint a 65 év
feletti  lakosság  rendszeres  szűrését.  A demenseket  gondozó  idősotthonoknak  szakmai  ajánlást
ígértek, és külön továbbképzéseket az idősekkel foglalkozó háziorvosoknak, ápolóknak és szociális
szakembereknek, végül felvilágosító kampányt, szóróanyagot és online tájékoztatót a családoknak.

Az Akcióterv felsorolta a problémákat is: az igényekhez képest kevés a férőhely az otthonokban, az
egészségügyi  és  szociális  ellátórendszer  felkészületlen,  a  demens  hozzátartozót  ápoló  családok
kiszolgáltatottak.  Végül  elismerte  az  anyag  azt  is,  hogy  a  demens  betegek  kezelését  végző
háziorvosok,  neurológusok,  pszichiáterek  és  gerontológusok  túl  kevesen  vannak,  s  a  jelenlegi
intézményrendszer nem képes kielégíteni az ellátási igényeket.

Kérem, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1. Mi valósult meg a fenti ígéretekből, mikor és mennyi pénzből?



 
 

2. Mennyi forrást szán a kormány a továbbra is fennálló és az akciótervben is részletezett 
problémák megoldására a jövőben?

 

3. Mikor ismerik el a demenciával elő embereket ápoló családtagok munkáját és fizetnek ezért 
legalább minimálbért?

 

 

Tisztelettel,

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2021.09.13
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